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Finansministeren Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 8. juli 2015 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 12 (Aktstykke nr. 147 - § 
7. Finansministeriet) af 6. juli 2015 

Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at overførslen af ældremilliarden til bloktilskuddet kan betyde 

en svækkelse af hjælpen til ældre? 

 

Svar 

I forbindelse med finanslovsaftalen for 2014 aftalte den daværende regering (S, R, 
SF), Venstre og Det Konservative Folkeparti at afsætte 1 mia. kr. årligt til et varigt 
løft af ældreområdet. Midlerne er blevet fordelt mellem kommunerne efter ansøg-
ning på baggrund af en objektiv fordelingsnøgle for udgiftsbehovet på ældreom-
rådet. 

 

Regeringen og KL er enige om, at ældremilliarden fra 2016 overføres til bloktil-

skuddet. Det vil spare kommunerne for bureaukrati og samtidig styrke kommu-

nernes mulighed for prioritering af midlerne. 

 

Det er regeringens klare forventning, at kommunerne fortsat vil anvende midlerne 

til ældreområdet, og at overførslen til bloktilskuddet vil understøtte, at kommu-

nerne får mest muligt ud af de afsatte miler til gavn for de ældre.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Claus Hjort Frederiksen 

 

Finansudvalget 2014-15 (2. samling)
Aktstk. 147 endeligt svar på § 7 spørgsmål 12
Offentligt
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